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Z Á P I S 

ze zasedání Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 

dne 3. března 2025 od 10:00 

 

 

Zasedání Rady vlády pro nestátní neziskové organizace (dále také „Rada“ či „Rada vlády pro NNO“) 

řídila místopředsedkyně Rady, zmocněnkyně vlády pro lidská práva Mgr. Klára Šimáčková Lauren-

číková. Jednání proběhlo v hybridní formě. 

  

Přítomné členky a členové Rady: 

 

Zástupci za neziskový a akademický sektor: Břeňová Martina (Nadace OSF Praha), Deverová Lenka 

(Horská služba ČR, o.p.s.), Doubnerová Jitka (NS MAS, připojena online), Hommerová Dita (Zápa-

dočeská univerzita v Plzni), Horecký Jiří (Unie zaměstnavatelských svazů), Jevičová Eliška (České 

středisko Mezinárodního divadelního ústavu), Kuchyňková Iva (Charita ČR, připojena online), Milé-

řová Jana (Glopolis, o.p.s.), Mrázek Aleš (Asociace veřejně prospěšných organizací ČR, z.s.), Pá-

nek Šimon (Člověk v tísni, o.p.s., připojen online), Salivar Jaroslav (Sdružení hasičů Čech, Moravy 

a Slezska, z.s.), Sedláček Aleš (Česká rada dětí a mládeže), Zikmundová Martina (Česká asociace 

streetwork, z.s., připojena online), Vonka Černá Lenka (Národní asociace dobrovolnictví, z.s., připo-

jena online) 

 

Zástupci za státní správu a další:  

Andrys Ondřej (MŠMT, připojen online), Horák František (NSA, pověřený O. Šebkem), Hučínová 

Magdalena (MSp), Miklušáková Marta (MPSV, pověřena P. Zdražilovou), Kažmierski Tomáš (MŽP, 

pověřen J. Křížem), Lindová Barbora (MZD, pověřena R. Policarem), Mátl Ondřej (MV, pověřený 

P. Vokáčem), Pangrác Jiří (MZe, pověřený M. Antošovou), Šimáčková Laurenčíková Klára (zmoc-

něnkyně vlády pro lidská práva), Volná Hana (MZV, pověřená K. Sequensovou, připojena online), 

Kratochvílová Lenka (MO, pověřena D. Blažkovcem), Muřický Eduard (MPO), Němeček Milan (MK) 

 

Omluvení členky a členové Rady: Fiala Petr (předseda vlády), Kotalíková Jana (ÚV), Motyčka 

Pavel (Svaz měst a obcí ČR), Gergelová Šteigrová Leona (MMR) 

 

Hosté: Curylo Lukáš, Dlabajová Martina, Haken Roman, Kalvoda Hynek, Laštíková Lucie, Lepka 

Michal, Pýchová Silvie, Trantina Pavel, Vokálek Martin 

 

Úřad vlády České republiky/Odbor lidských práv a ochrany menšin: Fungačová Hana, Kundrák 

Viktor, Mičicová Barbora, Mička Pavel 
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Program: 

 

1. Zahájení zasedání  

2. Kontrola úkolů ze zasedání Rady dne 19. prosince 2024 

3. Představení kandidátů do Evropského hospodářského a sociálního výboru za část III 

- Organizace občanské společnosti na období 2025-2030  

4. Finální verze Akčního plánu na roky 2025-2027 ke Strategii spolupráce veřejné správy 

s nestátními neziskovými organizacemi na léta 2021 až 2030  

5. Dopady omezení podpory ze strany vládních agentur USA na český neziskový sektor    

6. Informace o činnosti Expertní skupiny k systémové změně financování veřejně pro-

spěšných služeb a činností ze státního rozpočtu  

7. Informační blok: 

• Informace z Výboru pro EU  

• Informace z Výboru pro legislativu a financování 

• Informace z pracovních skupin 

• Informace z činnosti sekretariátu Rady a o realizaci projektů  

8. Různé 

Ad 1) Zahájení zasedání   

První zasedání Rady v roce 2025 zahájila místopředsedkyně Rady, zmocněnkyně vlády pro lidská 

práva Mgr. Klára Šimáčková Laurenčíková a ze zasedání omluvila předsedu Rady prof. PhDr. Petra 

Fialu, Ph.D., LL.M.  

K. Š. Laurenčíková informovala o složení Rady, která má aktuálně 31 členů. Stále se čeká na jme-

nování nového zástupce za Ministerstvo financí (dále jen „MF“). Zároveň skončil první mandát 

dvěma členkám Rady, a to Silvii Pýchové a Marii Kaufmann. Nové znění statutu již neumožňuje 

setrvání na pozici členky/člena Rady do jmenování člena nového. S. Pýchová se nicméně bude 

účastnit větší částí jednání Rady jako host z pozice předsedkyně Výboru pro EU. V loňském roce 

také rezignoval na funkci člena Rady Jiří Stejskal a jeho pozice je nyní neobsazena. V minulém 

týdnu proto sekretariát Rady vyhlásil výzvu na obsazení tří míst v Radě. Výzva je uveřejněna na 

webových stránkách úřadu. Snahou je zajistit odborně pestré zastoupení zástupců za občanský 

sektor a v těchto výzvách jsou preferováni zástupci občanského sektoru, kteří jsou odborníky 

v těchto oblastech 1) problematika EU ve vztahu k nevládním organizacím, 2) problematika sociál-

ního podnikání a 3) téma digitalizace a vlivu digitálních technologií na občanský sektor.   

Novou členkou Rady za MPSV je nová vrchní ředitelka Sekce rodinné politiky a sociálních služeb 

Petra Zdražilová, kterou na jednání zastoupila Marta Miklušáková.    

Pro dosažení usnášeníschopnosti je třeba minimálně 16 přítomných členů s právem hlasovat. Dle 

informací tajemníka Rady je aktuálně přítomno 27 členů, a to buď přímo zde v sále, nebo online, 

a Rada je tedy usnášeníschopná. Jednání je nahráváno. 

Usnesení:  

Rada vlády pro nestátní neziskové organizace schvaluje program dnešního zasedání. 

PRO Zdržel se PROTI 

22 0 0 

Program zasedání byl schválen.  

https://www.vlada.cz/cz/ppov/rnno/aktuality/vyzva-k-podavani-prihlasek-na-cleny-rady-vlady-pro-nestatni-nezisko-ve-organizace-zastupujicich-neziskovy-sektor-218500/
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Ad 2) Kontrola úkolů ze zasedání Rady dne 19. prosince 2024 

K. Š. Laurenčíková vyzvala tajemníka Rady P. Mičku, aby Radu krátce seznámil s plněním úkolů 

z předchozího zasedání Rady. 

P. Mička se vyjádřil k následujícím úkolům ze dne 19.prosince s tím, že tyto úkoly směřovaly k se-

kretariátu Rady, resp. zmocněnkyni: 

• Rozpracovat možnosti sledování dat o finanční podpoře neziskového sektoru a ve spolupráci 

s dalšími odborníky připravit metodologii sběru a interpretace dat. Úkol je plněn. V přípravě je 

Souhrnná informace o podpoře NNO v rámci Hlavních oblastí, a to za roky 2021-2024. V souvis-

losti s obdrženými daty od GFŘ se uvažuje o zapojení datového specialisty, neboť datový soubor 

obsahuje cca 650 tis položek.    

• Koordinovat dopady evropských agend na činnosti neziskového sektoru v ČR, a to ve spolupráci 

s Výborem pro EU. Úkol je plněn.  VEU, resp. zástupci nevládního sektoru mají svého zástupce 

v Pracovní skupině Koheze (2028+) a v rámci realizace projektů OP TP vznikl tzv. pracovní tým, 

který poskytuje odborné zázemí zástupcům Rady v Pracovní skupině Koheze 28+.    

• Poskytnout podporu Expertní skupině při jednání s MF o možnostech zapracování navržených 

změn v zákoně o rozpočtových pravidlech a dalších legislativních předpisech. A úkol z poslední 

Rady: Na začátku ledna kontaktovat MF s připraveností začít téma víceletého financování řešit. 

Úkol je plněn. Probíhá komunikace s MF, které aktuálně navrhlo řešit problematiku víceletých 

dotací jiným způsobem, a to prostřednictvím zjednodušení programového financování. Dne 

21. února proběhlo setkání dotačních pracovníků napříč resorty a tato varianta nebyla podporo-

vána. Opakovaně byla MF nabídnuta možnost zapojit zástupce resortů do řešení problematiky 

víceletých dotací – více viz bod 6.       

• Vytvořit databázi kontaktů na sektorové sítě na úrovni krizové komunikace, díky které by mohly 

včas komunikovat nabídky pomoci do částí společnosti, které se jim jinak nedaří tak jednoduše 

kontaktovat. V přípravě. ÚV se stal aplikačním garantem v podávaném projektu Sigma. Výstupy 

projektu by bylo možné využít i tímto způsobem (vytvoření platformy pro komunikaci i zjišťování 

zpětné vazby). Pokud by projekt nebyl realizován, budou se hledat alternativní způsoby řešení.    

Další úkoly vzešlé z posledního jednání Rady: 

• Ve spolupráci se zmocněnkyní vlády pro lidská práva předat podnět týkající se Zprávy o právním 

státu na relevantní poradní orgány, resp. příslušná ministerstva. Úkol byl splněn.  Dopis byl ode-

slán 9. ledna.  

• Ve spolupráci s vybranými NNO připravit vzdělávací program pro pracovníky ministerstev a jiných 

ÚOSS s cílem informovat o fungování občanské společnosti, výhodách efektivního zapojení zá-

stupců NNO a aplikaci Metodiky a předložit Metodiku k projednání vládou ČR. Úkol je plněn. Me-

todika je připravena k odeslání do MPŘ a je zahájena příprava vzdělávacího programu (je to 

i závazek Akčního plánu České republiky Partnerství pro otevřené vládnutí na období let 2025 až 

2026 a zároveň nově navržené opatření do Akčního plánu ke Strategii NNO).     

• Zahájit úvahy o tom, jak vyčíslit činnosti a služby, které pro stát zajišťuje neziskový sektor. V pří-

pravě – aktuálně mapujeme situaci způsobenou omezením pomoci z USA, viz bod 5 dnešního 

jednání. V dlouhodobějším horizontu je toto téma součástí podaného projektu do programu 

Sigma, kde je ÚV aplikačním garantem.   

• Ve spolupráci s PS Strategie připravit návrh Akčního plánu na období 2025-2027 a předložit jej 

na nejbližším jednání Rady. Úkol byl splněn. Návrh AP je připraven – viz bod 4.   

https://korupce.cz/partnerstvi-pro-otevrene-vladnuti-ogp/narodni-akcni-plany-nap/sedmy-akcni-plan-2025-2026/faze-vytvoreni/
https://korupce.cz/partnerstvi-pro-otevrene-vladnuti-ogp/narodni-akcni-plany-nap/sedmy-akcni-plan-2025-2026/faze-vytvoreni/
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Ad 3) Představení kandidátů do Evropského hospodářského a sociálního výboru za část 

III - Organizace občanské společnosti na období 2025-2030  

Sekretariát Rady vyhlásil dne 4. února výzvu k podávání přihlášek na členy z neziskového sektoru 

do Evropského hospodářského a sociálního výboru (EHSV), konkrétně do skupiny III, nazvané „Or-

ganizace občanské společnosti“ na období 2025-2030. EHSV je poradní orgán, který sídlí v Bruselu 

a poskytuje svá stanoviska Evropské komisi, Radě EU a Evropskému parlamentu a působí tedy jako 

spojovací článek mezi institucemi EU s rozhodovací pravomocí a evropskými občany. Za ČR se do 

tzv. III. Skupiny nominují 4 zástupci. 

Celkově se přihlásilo 9 kandidátů. Všichni splnili podmínky výzvy a každý z kandidátů postupně 

představil sebe, svoji motivaci a předpoklady být členem EHSV, následně probíhala krátká diskuse 

se členy Rady. 

Kandidáti předstoupili před Radu v abecedním pořadí: 

• Lukáš Curylo 

• Martina Dlabajová 

• Roman Haken 

• Hynek Kalvoda 

• Lucie Laštíková 

• Michal Lepka 

• Silvie Pýchová 

• Pavel Trantina 

• Martin Vokálek

Po představení kandidátů obdrželi členové Rady hlasovací lístek se jmény všech kandidátů v abe-

cedním pořadí. Vzhledem k tomu, že do EHSV je možné vybrat pouze 4 kandidáty, měli členové 

Rady možnost zaškrtnout max. 4 osoby. Členové Rady připojení online měli rovněž k dispozici odkaz 

na hlasovací formulář, i v tomto případně bylo hlasování tajné.    

Na základě hlasování vzniklo následující pořadí kandidátů: 

Příjmení Jméno Počet hlasů 

Pýchová  Silvie 23 

Curylo Lukáš 20 

Haken Roman 16 

Trantina  Pavel  15 

Vokálek Martin 9 

Kalvoda Hynek 7 

Laštíková Lucie 6 

Dlabajová Martina 6 

Lepka Michal  1 

Usnesení: 

Rada vlády pro NNO nejvyšším počtem hlasů podpořila nominaci těchto čtyř kandidátů/kan-

didátek do skupiny III – Organizace občanské společnosti Evropského hospodářského a so-

ciálního výboru na období 2025–2030: 

• S. Pýchová 

• L. Curylo 

• R. Haken 

• P. Trantina 

 

 

https://www.vlada.cz/cz/ppov/rnno/aktuality/vyzva-k-podavani-prihlasek-na-cleny-z-neziskoveho-sektoru-do-evrop-skeho-hospodarskeho-a-socialniho-vyboru-218216/
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PRO Zdržel se PROTI 

26 0 0 

Usnesení bylo přijato (jako usnesení č. 1/2025). 

Seznam podpořených kandidátů bude následně předložen k projednání Výboru pro Evropskou unii 

na pracovní úrovni, návrhy kandidátů budou poté předloženy vládě a ta je poté předloží na úroveň 

EU. 

Ad 4) Finální verze Akčního plánu na roky 2025-2027 ke Strategii Strategie spolupráce veřejné 

správy s nestátními neziskovými organizacemi na léta 2021 až 2030  

P. Mička seznámil členy Rady s Monitorovací zprávou o plnění Akčního plánu Strategie spolupráce 

veřejné správy s nestátními neziskovými organizacemi na léta 2021 až 2030 za roky 2021-2024, 

která sledovala, jak se dařilo plnit předchozí Akční plán.  

Monitorovací zpráva navazuje na předchozí zprávy a doplňuje aktuální údaje za rok 2024. V roce 

2024 se podařilo dokončit některé úkoly, a proto z celkem 37 opatření je 22 opatření evidováno jako 

splněných, 14 opatření bylo splněno částečně, resp. jsou plněny průběžně a 1 opatření splněno 

nebylo. Monitorovací zprávu projednala a schválila Pracovní skupina ke Strategii. 

Monitorovací zpráva byla členům Rady zaslána v předstihu a v rámci diskuse k ní nebyly žádné 

připomínky.  

Usnesení:  

Rada vlády pro NNO schvaluje Monitorovací zprávu o plnění Akčního plánu ke Strategii spo-

lupráce veřejné správy s nestátními neziskovými organizacemi na léta 2021 až 2030 za roky 

2021-2024 a doručuje vládě její schválení. 

PRO Zdržel se PROTI 

20 0 0 

Usnesení bylo přijato (jako usnesení č. 2/2025). 

Akční plán na léta 2025–2027 ke Strategii spolupráce veřejné správy s NNO na léta 2021 až 2030 

(dále také „AP“) má být připraven a předložen vládě ke schválení do konce března 2025. Akční plán 

připravila Pracovní skupina ke Strategii a byl dále zaslán k připomínkován členům Výboru pro legis-

lativu a financování, Výboru pro EU a Pracovní skupině pro soukromé dárcovství. 

V předkládané verzi je uvedeno celkem 38 opatření, která lze rozdělit do následujících 4 kategorií: 

a) Opatření, která započala v předchozím akčním plánu a jejich realizace byla od počátku plánována 

až do roku 2030 anebo jejich realizace přesahuje období realizace prvního akčního plánu. Jedná 

se tedy zejména o opatření, ke kterým Strategie dlouhodobě zavazuje.   

b) Opatření, která byla uvedena v Logickém rámci Strategie již v roce 2021 a počátek jejich realizace 

byl plánován až v druhém akčním plánu. Tedy opatření, se kterými Strategie také počítá již od 

začátku, ale s realizací až od roku 2025.  

c) Opatření, která byla do druhého akčního plánu včleněna nově a jedná se o opatření, která nava-

zují na realizovaná opatření v prvním akčním plánu. Zpravidla se jedná o patření, v jejichž rámci 

pokračuje nějaká aktivita ovšem v jiném formátu, než bylo uvedeno v původním opatření (např. 

ve Strategii byla uvedena tvorba a pilotáž Metodiky participace a nyní je nově doplněno navazující 

opatření v podobě dlouhodobější podpory implementace této Metodiky). 

https://www.vlada.cz/cz/ppov/rnno/dokumenty/monitorovaci-zprava-o-plneni-akcniho-planu-ke-strategii-spoluprace-verejne-spravy-s-nestatnimi-neziskovymi-organizacemi-za-roky-2021-2024-219271/
https://www.vlada.cz/cz/ppov/rnno/dokumenty/monitorovaci-zprava-o-plneni-akcniho-planu-ke-strategii-spoluprace-verejne-spravy-s-nestatnimi-neziskovymi-organizacemi-za-roky-2021-2024-219271/
https://www.vlada.cz/cz/ppov/rnno/dokumenty/akcni-plan-na-leta-2025_2027-ke-strategii-spoluprace-verejne-spravy-s-nno-na-leta-2021-az-2030-219274/


  

 

 

. Stránka 6 (celkem 9) 

d) Opatření, která byla do druhého akčního plánu včleněna nově na základě podnětů členů Rady 

a jejích pracovních orgánů. Jedná se tedy o zcela nová opatření.   

V návazné diskusi se J. Miléřová vznesla dotaz k závaznosti AP pro další vlády, a to zejména v sou-

vislosti s potřebou vyčlenit prostředky na realizaci některých opatření, byť se v AP většinově hovoří 

o tom, že realizace opatření nebude mít dodatečné finanční nároky. P. Mička potvrdil, že velká část 

opatření řeší úkoly, které veřejná správa má konat a měla by na to mít vyčleněné prostředky (to se 

týká i nových opatření). Dále je snahou aktivity nad tento rámec financovat z externího financování, 

a to zejména realizací projektů financovaných mimo rozpočet úřadu. Dokumenty schválené vládou 

jsou závazné i pro další vlády, pokud nerozhodnout jinak. H. Fungačová doplnila informaci o reali-

zovaném meziresortním projektu „Koherence politik pro udržitelný rozvoj“, jehož cílem je více sledo-

vat a vyčíslit náklady na konkrétní opatření ve strategiích s tím, že ÚV je součástí tohoto projektu. 

K. Š. Laurenčíková doplnila, že vždy je potřeba ochota, připravenost a spolupráce všech aktérů 

implementovat opatření ze Strategií. Pokud toto chybí, pak jsou sice Strategie platné, ale dopad je 

minimální. Stejně tak je důležitý management implementace schválených dokumentů do praxe. 

O. Mátl ilustroval diskusi na příkladu, kdy v rámci AP je i opatření zaměřené na navýšení prostředků 

pro dobrovolnickou službu, což je téma v gesci Ministerstva vnitra (dále jen „MV“). Pro MV je to 

podpůrný argument pro vyjednávání o finančních prostředcích.  

M. Břeňová upozornila, že v opatřeních se málo zapojuje business. Soukromý sektor by měl být 

zapojen alespoň jako spolupracující subjekt. Nejedná se jen o možnost financování ze soukromého 

sektoru, ale i další možnosti spolupráce.  

E. Jevičová dále upozornila na závislost občanského sektoru na několika málo poskytovatelích in-

formačních technologií a doporučila zmínit rizika závislosti na produktech technologických firem.  

Na základě diskuse bude do AP doplněn soukromý sektor, a to explicitně u opatření zaměřených na 

digitalizaci (C.3.11 a C.3.12) a zároveň u opatření C.3.12 bude zmíněna analýza rizik závislosti na 

poskytovatelích IT služeb.                   

Usnesení:  

Rada vlády pro NNO schvaluje Akční plán na roky 2025-2027 ke Strategii spolupráce veřejné 

správy s nestátními neziskovými organizacemi na léta 2021 až 2030 a doporučuje vládě jeho 

schválení.  

PRO Zdržel se PROTI 

20 0 0 

Usnesení bylo přijato (jako usnesení č. 3/2025). 

 

AP bude předán do meziresortního připomínkového řízení a následně bude předložen vládě ČR. 

Případné zásadní připomínky a rozpory lze řešit na Pracovní skupině ke Strategii.    

Ad 5) Dopady omezení podpory ze strany vládních agentur USA na český neziskový sektor   

K.Š. Laurenčíková zdůraznila, že omezení podpory nové administrativy USA směrem k rozvojovým 

a humanitárním projektům má velké dopady i v ČR. Ačkoliv se jedná o momentální pozastavení 

financování, je velmi pravděpodobné, že u některých aktivit/projektů již podpora nebude obnovena. 

Cílovou skupinou, na kterou omezení dolehlo, jsou zejména ukrajinští uprchlíci a organizace, které 

se jim věnují. Ale také organizace poskytující humanitární a rozvojovou pomoc v zahraničí, organi-
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zace zabývající se sexualizovaným a předsudečným násilím, nebo organizace zabývající se snižo-

váním rozdílů mezi muži a ženami.  Nejedná se přitom jen o nevládní organizace, ale i o agentury 

OSN. Oddělení spolupráce s občanskou společností připravilo krátký dotazník mapující rozsah „vý-

padku“ finanční podpory. Dotazník je otevřen do 12. března. Cíleně se zaměřuje na organizace, 

které využívaly finanční podporu z USA a zaměřovaly své aktivity v rámci ČR (tedy nesledují se 

projekty a aktivity v zahraničí). K dnešnímu dni dotazník vyplnilo přes 20 organizací. K. Š. Laurenčí-

ková již apelovala na ministra zahraničních věcí, aby zahájil diplomatická jednání na úrovni EU ve 

snaze najít možné zdroje z fondů EU.  

H. Volná v reakci informovala, že Ministerstvo zahraničních věcí (dále jen „MZV“) mapuje situaci 

s dopady do zahraniční. Dopady v potřebných zemích napříč světem jsou mnohdy tragičtější než 

v ČR. Některé pozastavené projekty se již pravděpodobně nerozběhnou a zřejmě ani nedojde k pro-

placení výdajů vzniklých před 24. lednem. Na evropské úrovni MZV toto téma nadneslo na jednáních 

ministrů zahraničí, zabývá se jím také Výbor stálých zástupců (COREPER-II), který pověřil pracovní 

skupinu pro rozvojovou spolupráci a mezinárodní partnerství (CODEV-PI), aby hledala možnosti. 

V této pracovní skupině se projednávají kritéria pro dodatečnou pomoc EU a také výsledky mapo-

vání institucí EU i členských států. Podpora EU bude převážně ve formě flexibilní úpravy projektů, 

rychlejšího vyplacení plánovaných financí a v menší míře o využití nevyčerpaných prostředků. EU 

se také snaží aktivovat i další zahraniční donory a soukromý sektor. Toto se týká i podpory např. 

ukrajinských uprchlíků v ČR.         

K. Š. Laurenčíková dále informovala o prvních jednání se zástupci Ministerstva práce a sociálních 

věcí (dále jen „MPSV“) s cílem využít prostředky z Operačního programu Zaměstnanost plus. Stejně 

tak zmínila podíl na vyhlášení výzev financovaných z tzv. Švýcarských fondů, a to prostřednictvím 

MPSV. Obdobně i v případě tzv. Norských fondů se snaží jednat s partnery o úpravě s ohledem na 

aktuální potřeby.  

P. Mička krátce shrnul průběžné výsledky z dotazování, kdy ve shodně s předchozími informacemi 

jsou nejvíce postižené organizace pracující s ukrajinskými uprchlíky, ale i téma rovných příležitostí 

mužů a žen, boji proti sex. orientovanému násilí, ochraně zdraví, sociálnímu vyloučení a podporou 

etnických menšin či podporou nezávislých medií a boji proti desinformacím. Důležité ale je, že data 

jsou stále sbírána a P. Mička požádal přítomné o propagaci a šíření dotazníků k dalším potenciálním 

respondentům.1  

V rámci diskuse J. Miléřová vyzdvihla i téma soukromého dárcovství, které rovněž může pomoci. 

M. Břeňová doplnila, že možnost financování od soukromých dárců určitě je, ale nemůže nahradit 

celý výpadek. Důležité je i více pracovat na diverzifikaci zdrojů na straně jednotlivých organizací.  

J. Miléřová vyjádřila názor, že je potřeba, aby i stát podpořil budování kapacit NNO, které by tak byly 

schopny zajistit si diverzifikovanější zdroje.     

K. Š. Laurenčíková uzavřela diskusi s tím, že se k tomuto tématu vrátíme i na dalším jednání a čle-

nům Rady bude zasláno vyhodnocení dotazníků.   

  

 
1 Finální výsledky dotazníku byly prezentovány na jednání Výboru pro EU Rady dne 7. dubna 
https://www.vlada.cz/scripts/detail.php?pgid=1399.  

https://www.vlada.cz/scripts/detail.php?pgid=1399
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Ad 6) Informace o činnosti Expertní skupiny k systémové změně financování veřejně pro-

spěšných služeb a činností ze státního rozpočtu  

P. Mička zrekapituloval vývoj od posledního zasedání Rady, kdy zástupce MF potvrdil, že ministr 

financí vnímá jako velmi potřené provést změnu vedoucí k víceletému financování. 

Nicméně dle dostupných informací se MF nyní ve spolupráci s MPSV snaží hledat řešení ve zjed-

nodušeném tzv. programovém financování. Nicméně možnost programového financování byla již na 

úrovni Expertní skupiny odmítnuta. Obdobně se vyjádřili i zástupci dotačních pracovníků různých 

ministerstev dne 21. února. Druhým sporným bodem je nezahrnutí zástupců ostatních resortů do 

této diskuse ze strany MF. V tomto směru je potřeba, aby MF zapojilo zástupce dalších resortů do 

diskuse o možnostech víceletého financování, na čemž se shodl i Výbor pro legislativu a financování 

na posledním jednání. J. Miléřová vznesla dotaz, zda je možné stále upravit vyhlášku o finančním 

vypořádání v duchu původních návrhů Expertní skupiny. P. Mička reagoval, že pro letošní rok to 

možné není, ale stále je čas na úpravu pro další roky 

J. Salivar upozornil, že s ohledem na mezinárodní situaci dojde k restrukturalizaci veřejných roz-

počtů směrem k podpoře obrany. Je otázkou, co vše spadá do uplatnitelných výdajů na obranu 

a pravděpodobně tam je možné zahrnout i různou činnost řešenou neziskovým sektorem (např. 

vzdělávání a příprava na krize). Je tedy otázkou, co může stát potřebovat od nevládních organizací 

ve směru podpory obrany. A naopak, co mohou nevládní organizace nabídnout.  

M. Břeňová navrhla zahájit jednání se zástupci Ministerstva obrany (dále jen „MO“) a získat seznam 

potřeb od státu na podporu obrany, aby se i NNO mohly zamyslet nad tím, jak by mohly pomoci.  

A. Sedláček upozornil, že MO připravilo Koncepci přípravy občanů k obraně státu (POKOS) 2025-

2030. 

Úkol: Umožnit propojení zástupců MO a zástupců nevládního sektoru s cílem hledat možnosti vzá-

jemné spolupráce v reakci na nové priority a potřeby státu. 

Usnesení:  

Rada vlády pro NNO bere na vědomí snahu Ministerstva financí hledat způsoby zajištění ví-

celetého financování dotací pro NNO. Zároveň ale doporučuje, aby do tohoto procesu byli 

zahrnuti i zástupci dalších resortů, coby poskytovatelé těchto dotací. 

 

PRO Zdržel se PROTI 

20 0 0 

Usnesení bylo přijato (jako usnesení č. 4/2025). 

Ad 7) Informační blok 

• Informace z Výboru pro EU (VEU) 

S. Pýchová upozornila zejména na akce, které proběhly za přispění VEU. Dne 7.ledna se 

uskutečnil kulatý stůl ke Zprávě o právním státu. Dále proběhlo 21. ledna společné zasedání 

VEU Rady a Výboru pro EU na pracovní úrovni, kde se řešilo téma priorit Evropské komise. 

Výstupem je i záměr se znovu setkat cca v září.    

• Informace z Výboru pro legislativu a financování (VLF) 

Za předsedkyni L. Deverovou promluvil P. Mička.  VLF se od posledního zasedání Rady 

sešel jednou. Řešila se zejména témata, která dnes byla předmětem jednání Rady. VLF se 

https://pokos.mo.gov.cz/sites/pokos/files/2025-01/Koncepce%20POKOS%202025-2030_0.pdf
https://pokos.mo.gov.cz/sites/pokos/files/2025-01/Koncepce%20POKOS%202025-2030_0.pdf
https://www.vlada.cz/assets/ppov/rnno/vybor-pro-eu/2008/Zapis_VEU-VEU_2025_01_21_fin.pdf
https://www.vlada.cz/assets/ppov/rnno/vybor-pro-eu/2008/Zapis_VEU-VEU_2025_01_21_fin.pdf
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dále věnoval nastavení dotačního programu pro osoby se zdravotním postižením, kde se 

mohou hlásit organizace v postavení zapsaných spolků. Informován byl také o činnosti PS 

k soukromému dárcovství a o přípravě konference na téma filantropie. Také se řešila imple-

mentace novely zákona o veřejných sbírkách.     

• Informace z pracovních skupin 

Činnost pracovních skupin již byla popsána v předchozích bodech.  

Ad 8) Různé 

Sekretariát připravuje každoroční materiál s názvem Hlavní oblasti státní dotační politiky vůči ne-

státním neziskovým organizacím na podporu veřejně prospěšných činností a bude kontaktovat jed-

notlivé resorty v roli poskytovatelů. 

J. Miléřová informovala o vývoji zákona o lobbingu.     

 

Úkoly: Oddělení spolupráce s občanskou společností 

 

1) zašle vyhodnocení dotazníku k dopadům plošného zastavení americké zahraniční pomoci 

na české nevládní organizace a téma bude zařazeno i na další zasedání Rady, 

2) propojí zástupce ministerstva obrany a zástupce nevládního sektoru s cílem hledat mož-

nosti vzájemné spolupráce v reakci na nové priority a potřeby státu. 

Zapsal: PhDr. Ing. Pavel Mička, tajemník Rady 

Schválila: Mgr. Klára Šimáčková Laurenčíková, místopředsedkyně Rady 

 

https://www.vlada.cz/cz/ppov/rnno/aktuality/zveme-vas-na-konferenci-rozvoj-filantropie-v-cr-24--dubna-2024-219089/

